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COMMUNIQUÉ  
CONDITIONS DE TRAVAIL – SANTÉ QUÉBEC 
3 juin 2025 
 
 

Chers membres, 
 
Lors de notre dernière rencontre avec Santé Québec, jeudi de la semaine dernière, 

votre nouvel employeur nous a mentionné qu’il propose de modifier le Règlement de 

conditions de travail concernant, entre autres, la « mutation » d’un cadre. 

 

La mutation est le déplacement d’un cadre d’un poste à classe salariale X à un autre 

poste de la même classe dans le même établissement ou dans un autre établissement 

de Santé Québec.  La modification proposée par Santé Québec, votre employeur, 

serait d’être en mesure de vous muter d’un établissement de Santé Québec à un autre 

établissement de Santé Québec dans la mesure où ce 2e poste se trouve dans un rayon 

de 50 km de votre domicile ou de votre port d’attache…le tout sans demander votre 

accord. 

 

Il est clair que l’APER a défendu et continuera de défendre votre droit de choisir ou 

non d’être muté dans un autre établissement, mais pourquoi sommes-nous la seule 

association à le faire? 
 

Équipe APER 

association@aper.qc.ca 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

mailto:association@aper.qc.ca


 

 2 

 

 
 

 

 

NEWSLETTER 

WORKING CONDITIONS – SANTÉ QUÉBEC  

June 3, 2025  
 

 

Dear Members,  
 

At our last meeting with Santé Québec, on Thursday of last week, your new employer 

told us that it is proposing to amend the Regulation of Working Conditions concerning, 

among other things, the "transfer" of a manager.  

 

A “transfer (mutation)” is the transfer of a manager from a position in salary class X to 

another position in the same class, in the same institution or in another Santé Québec 

institution. The modification proposed by Santé Québec, your employer, would be to 

be able to transfer you from a Santé Québec institution to another Santé Québec 

institution insofar as this 2nd position is within a radius of 50 km from your home or 

your workplace... all without asking for your agreement.  

 

It is clear that the APER has defended and will continue to defend your right to choose 

whether or not to transfer to another institution, but why are we the only association 

to do so? 

 

TEAM APER 

association@aper.qc.ca 
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